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door 
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Een merkwaardige figuur in de Zweedsche boschbouw-
wereld is de opperhoutvester U n o W a 11 m o. Zijn mee-
ning over boschbehandeling wordt door het meerendeel 
zijner collega's tegenwoordig als juist erkend, maar nog 
steeds is er een minderheid die hem als onbeteekenende 
verdediger van eigen inzichten beschouwt. 

Wa t W a 11 m o in zijn langjarige loopbaan als hout-
vester heeft bereikt, is echter belangrijk genoeg om kennis 
van te nemen. 

W a 11 m o is 82 jaar oud en heeft in rijn jonge jaren 
voor studiedoeleinden meermalen zoowel de Fransche als 
Duitsche en Oostenrijksche bosschen bezocht. In 1897 gaf 
hij in Stockholm een boekje uit onder den titel „Rationell 
Skogsafverkning" als resultaat van zijn proefnemingen. Dit 
boekje getuigt ook thans nog van zijn zienersblik in de 
boschvérpleging. 

Toen ik hem onlangs verzocht mij enkele foto's ter illu-
stratie van zijn werk in ons boschbouwtijdschrift af te staan, 
kreeg ik deze toegezonden. 
W a 11 m o 's inzichten over boschbehandeling zijn in de 
eerste plaats bedoeld voor het bosch in midden-Zweden, 
zijn arbeidsveld. De bosschen van Högsjö liggen aan den 
spoorlijn Stockhoim-Oslo. 

De boomsoorten bestaan op dien breedtegraad in Zweden 
uitsluitend uit groveden, fijnspar en berk. In Zuid Zweden 
groeien ook eiken en esschen en langs de westkust van 
Götaborg tot Malmö ook beuken en alle loofboomen die in 
Nederland voorkomen. De oostkust van Stockholm tot 
Kalmar heeft meer vastelandsklimaat en in het bosch in 
hoofdzaak de 3 boomsoorten van Noord-Zweden. 

Op de zandgronden in Nederland zullen ook in de toe-
komst naaldboomen in het bosch de eerste plaats innemen 
en al is het aantal soorten daarvan veel grooter dan in 
Noord-Europa, toch zullen de opmerkingen en raadgevingen 
van W a 11 m o over boschbouw ook in ons land instem-
ming kunnen vinden. 

Natuurbezaaiïng is in onzen boschbouw moeilijker te be-
reiken dan in Zweden, omdat wij geen ouden boschgrond 
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bezitten, maar voor het toepassen van W a 11 m o 's blad-
ning-systeem is dit geen bezwaar, omdat men met planten 
in plaats van zaaien het zelfde resultaat bereikt. Ook in 
Zweden wordt dit toegepast. 

Verjongingsgroep in het midden en oud bosch (reeds in verjonging) 
links en rechts. Op den voorgrond opperhoutvester W a l l m o . 

Ik had W a 11 m o verzocht zoo vriendelijk te willen zijn 
een korte uiteenzetting van zijn wijze van dunning en be-
handeling van bosch bij de foto's te willen voegen. Hetgeen 
hij schrijft laat ik hieronder, vrij vertaald, volgen : 

Sedert 50 jaar ben ik bezig op groote boschoppervlakten 
mijn inzicht^p in dunning en behandeling van het bosch 
toe te passen. 

Het woord „bladning" voor dunning zooals men die 
vroeger beschouwde, is iets anders dan wat ik daaronder 
versta. 

In de vorige eeuw was in onzen boschbouw en ook elders 
het kaalslag-systeem algemeen en trachtte men daarna, door 
zaaien of inplanten, jong bosch omhoog te krijgen. Gelukte 
dit, dan ontstond een gelijkjarigen opstand over groote 
oppervlakten. Deze opstand wordt op 100-jarigen leeftijd 
weer kaalgeslagen, waarbij zoogenaamde zaadboomen wer-
den gespaard. 

Deze zaadboomen werden maar al te dikwijls door storm 
omgeworpen vóór het doel, een hernieuwde begroeiing, 
bereikt was. 

In sommige bosschen werd een dunning toegepast en het . 
dunsel wérd gebruikt voor het branden van houtskool voor 
de ijzersmelterijen. Helaas, was dit een zoogenaamde laag-


